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INFORMACE OBECNÍHO ÚŘADU 

 

Hlášení závad: tel.: 315 765 056,  e-mail: poruchy@nova-ves.cz 

Městská policie Veltrusy: tel.: 777 919 156, 777 919 157 

Servis přípojek - kanalizace: spol. AQ – tel. 416 831 304 (p. Nováková),  víkendy - 

tel. 724 719 298, 776 001 806 

Připomínky, nápady pro zlepšení fungování obce: info@nova-ves.cz 

 

Periodický tisk územního samosprávního celku. 

Vydává:  Obecní úřad Nová Ves, Nová Ves 154, 277 52,  IČ: 00237132, pro své části: 

Miřejovice, Nová Ves, Nové Ouholice, Staré Ouholice a Vepřek.  

Vychází 12 × ročně. Distribuce zdarma. 

Je registrován Ministerstvem kultury ČR pod číslem E 10295. 

Číslo 1/2024 vydáno 23. 1. 2024 v Nové Vsi v nákladu 555 ks. 

Zasílání příspěvků do zpravodaje: zpravodaj@nova-ves.cz. 

Redakce (informační výbor obce):                                                                                        

Ing. Bohdana Tobiášková, Jiří Faix, Mgr. Jiří Karas. 

Fotografie na titulní straně: L. Jansa 

Za správnost a věcnost údajů uvedených v příspěvcích odpovídají jejich autoři.  

Názory obsažené v příspěvcích nemusí vyjadřovat stanovisko redakce nebo 

zastupitelstva obce. 

 

Uzávěrka dalšího vydání Novoveského zpravodaje je 15. února 2024. 

mailto:poruchy@nova-ves.cz
mailto:info@nova-ves.cz
mailto:zpravodaj@nova-ves.cz
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Zimní ouholické panorama jako v Alpách / foto: M. Čech 

 

Vybíráme z kronik:  

Paměti Karla Šorala – Nové Ouholice 1784 – 1984  
Ouholice bývaly dvoje. Nynější Staré Ouholice se dříve jmenovaly Ouholice Malé,           

za nynějším řečištěm Vltavy byly Ouholice Velké. Leč při velké povodni r. 1784 byly tyto 

Velké Ouholice vodou a ledem úplně zničeny, stěží tamější lidé zachránili své životy. 

Někteří se pak odsud vystěhovali do Veltrus, Sazené i jinam. Někteří si postavili domky      

u silnice a tak vznikla r. 1784 nová osada Nové Ouholice.  

Tam kde je nyní široké řečiště Vltavy u Starých Ouholic, byla tehdy jen úzká strouha, 

neboť hlavní proud Vltavy byl až za těmi Velkými Ouholicemi. 

Další zajímavý záznam je o existenci některých obcí, kdy vznikly Nové Ouholice r. 1784, 

Staré Ouholice r. 1070, Miřejovice r. 1378, Vepřek r. 1088, Nová Ves r. 1347,     

Podhořany n/Vlt. r. 1642, Veltrusy r. 1144, Nelahozeves r. 1352, Kralupy n/Vlt. r. 993,     

Mlčechvosty r. 1521. 

Nové Ouholice byly v dřívějších letech nazývány posměšně Syslovice a Kudlovany. 

Jméno Syslovice mělo prý podle lidového vyprávění původ v tom, že při zakládání domů 

v této stráni se často přišlo na sysly.  

Zlomyslný název Kudlovany zřejmě vznikl podle tragické události z r. 1825, kdy bývalý 

šenkýř v Nových Ouholicích probodl nožem řeznickým od zadu svou ženu, když mu činila 

výtky za utrpěnou zkázu v karbanu a nepořádný život. Při odvážení jej do Prahy, litoval 

svého činu, odprošoval všechny lidi a ve vězení zemřel.  

* NOVÉ OUHOLICE TAK LETOS SLAVÍ 240 LET OD ZALOŽENÍ * 

Připravila Bohdana Tobiášková, informační výbor (v původním znění) 
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píši do zpravodaje poprvé v novém roce a tak bych Vám rád touto cestou ještě 

jednou popřál úspěšný vstup do roku 2024, hlavně hodně zdraví, úspěchů            

a dobré nálady.  

CO NÁS ČEKÁ V ROCE 2024?  

I letos budeme řešit „následky“ nebo spíše investice vyvolané stavbou chodníků 

a rekonstrukce silnice II/608. Byť samotná stavba již byla dokončena a táhla se 

celým loňským rokem, zbývá dořešit parkoviště v Nové Vsi za samoobsluhou, 

stejně tak parkoviště v Nových Ouholicích a na něj navazující chodník                   

a schodiště, obojí je v projektové přípravě. Také je třeba dořešit svahy kolem 

chodníku a zahrad směrem k autobazaru, některé silnice v Nové Vsi, zejména 

v prostoru kolem nechvalně „proslulého“ ostrůvku u pošty.  

Plánujeme také řešit neutěšený stav zvoničky na návsi v Nové Vsi, která 

potřebuje odborný zásah. Dále zpracováváme na základě vašich podnětů 

pasport dopravních značek a opatření, budeme postupně řešit jejich 

projednávání a následnou realizaci. 

Zpracováváme také projekt na fotovoltaiky na střechy obecních budov – 

zejména ČOV, jejichž provoz je ohromně energeticky náročný. 

Nadále také vedeme jednání s městem Veltrusy o případném finančním 

příspěvku na rekonstrukci ZŠ, výměnou za spádovost pro oba stupně. Jasno by 

mělo být v nejbližších měsících, samotná realizace by měla proběhnout už 

v tomto roce. 

Z těch drobnějších akcí bychom letos rádi pořídili atraktivnější kontejnerová 

hnízda, abychom nehyzdili naše obce barevnými kontejnery a mohli kolem nich 

lépe udržovat pořádek. Také bychom rádi pokračovali v další výsadbě zeleně       

a stromů. Ve hře jsou stromořadí podél polních cest ve Starých Ouholicích, 

případně také zeleň na Vepřku, kde máme v plánu také úpravu některých míst 

vymezených ke stání osobních aut. Zkrátka není možné, aby byl Vepřek jedno 

velké parkoviště s totální absencí zeleně. Musí dojít k nějakému rozumnému 

kompromisu mezi potřebami jeho obyvatel a tím, jak obec působí navenek. 

Podobný model bychom pak rádi aplikovali i v dalších částech obce.  

I letos bude nadále fungovat naše sociální služba – rozvoz seniorů na nákup, 

obecní akce či k lékaři. Původní idea byla touto službou vykrýt období během 

rekonstrukce silnice, kdy měli senioři ztížený přístup do obchodu, nebo na vlak    
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či autobus. Protože se ale služba osvědčila, rozhodli jsme se ji zachovat i nadále. 

Vnímám pozitivně, že se senioři i díky tomu více účastní obecních i jiných akcí. 

Jsem za to opravdu rád, že i přes velkou rozlohu naší obce dokážeme v tomhle 

fungovat jako komunita, které záleží na každém jednotlivém členovi a která 

nenechá nikoho na holičkách. Připomínám, že služba je pro naše občany zcela 

zdarma. 

Také povedeme dále „boj“ ohledně projektu vysokorychlostní tratě Praha – 

Drážďany a také projektu zkapacitnění dálnice D8, abychom z nich vytěžili pro 

naše obce maximum a nedopadli jako sedláci u Chlumce. 

Pochopitelně nás toho čeká mnohem víc, ale snažil jsem se vypíchnout to 

nejzajímavější a nejzásadnější. Jak sami vidíte, o „zábavu“ je opět postaráno. 

Stejně jako v loňském roce se i letos těším na spoustu kulturních, sportovních 

akcí a na další milá setkání s vámi.  

Srdečně zdraví Lukáš Jansa, starosta obce Nová Ves  

 

V případě, že máte dotazy ke smlouvám, fakturaci či platbám za stočné, využijte 

termíny, kdy je na úřadě paní Novotná, která má tuto oblast na starosti.  

Připomínáme, že do 28. 2. 2024 jsou splatné poplatky za odpady a psy na rok 2024. 

Podrobné info najdete v minulém zpravodaji a na webu obce. 

Lucie Kinlová, úřednice 
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Ve čtvrtek 21. 12. 2023 se sešlo zastupitelstvo na svém pravidelném zasedání 

v počtu 8 členů. Přítomni byli: L. Jansa, Ing. M. Knížková, Ing. P. Štorek,             

Ing. A. Titěra, Ing. R. Hakrová, M. Srncová, Ing. B. Tobiášková. M. Exner, omluven 

byl Ing. arch M. Hujer. 

Zastupitelstvo na svém zasedání: 

 Projednalo podmínky obce Nová Ves ohledně příspěvku na rekonstrukci            

ZŠ Veltrusy. 

 Projednalo cenovou nabídku na vytvoření Studie a Energetického 

posouzení FVE na budovy v majetku obce. 

 Schválilo poskytnutí mimořádné odměny starostovi obce. 

 Schválilo Provozní řád dešťové kanalizace Nová Ves – Nové Ouholice. 

V diskuzi, které se zúčastnili v hojném počtu rodiče předškolních i školních dětí, 

se probírala rekonstrukce ZŠ Veltrusy, vyjednávání obce se školou ohledně 

spádovosti a možností, které naše obec ohledně základního školství má. Starosta 

slíbil o situaci i nadále pravidelně informovat.  
 

V pondělí 15. 1. 2024 se sešlo zastupitelstvo na svém pravidelném zasedání 

v počtu 9 členů. Přítomni byli: L. Jansa, Ing. M. Knížková, Ing. P. Štorek,             

Ing. A. Titěra, Ing. R. Hakrová, M. Srncová, Ing. B. Tobiášková. M. Exner, omluven 

byl Ing. arch M. Hujer. 

Zastupitelstvo na svém zasedání mimo jiné: 

 Stanovilo svým neuvolněným členům za výkon funkce nové odměny 

v souladu s novelizací zákona o obcích. 

 Schválilo odpisový plán pro vzduchotechniku a mycí centrum MŠ Nová 

Ves. 

 Vzalo na vědomí informaci o provedeném rozpočtovém opatření č. 7/2023 

a schválilo rozpočtové opatření č. 1/2024. 

V diskuzi starosta informoval o: 

 konání projednání změny č. 1 územního plánu Nová Ves, 

 smlouvě ohledně ZŠ Veltrusy s městem Veltrusy – bude zaslána 

zastupitelům k připomínkám. 

Zapsala L. Kinlová - Kompletní zápis naleznete na webových stránkách Nové Vsi: www.nova-

ves.cz v záložce Samospráva / zápisy ze zasedání zastupitelstva (v pravém sloupci). 
 

http://www.nova-ves.cz/
http://www.nova-ves.cz/
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CO BUDE S HOSPODOU V NOVÉ VSI 

Všichni jste jistě zaznamenali, že ke konci roku skončila Hospoda U Pindase. 

Protože tamtamy jedou na plné obrátky, rád bych tu vysvětlil, proč tomu tak je.  

Nyní už bývalý nájemce měl po dobu rekonstrukce silnice odpuštěný nájem, po 

jejím dokončení požádal obec o snížení nájemného. Po dohodě se zastupiteli 

jsme se rozhodli pro stejnou cestu jako u samoobsluhy, tedy ne pro nájem, 

nýbrž pro výpůjčku těchto prostor, právě z důvodu zachování jediné hospody 

v Nové Vsi. Bylo ovšem nutné vypsat záměr na výpůjčku, což sebou nese „riziko“ 

toho, že se může přihlásit i někdo jiný. Tak se i stalo – krom stávajícího nájemce 

projevila o provozování bistra zájem mladá rodina z Mnetěše, která tam 

provozuje oblíbenou pizzerii.  

Nebylo to tedy snadné rozhodování. Co bylo ale rozhodující, byla nabídka 

teplých jídel, ochota zajišťovat občerstvení na obecních akcích, rozvoz jídel pro 

občany i do firem. Myslím, že to bude pro naše obyvatele vítaná změna – moci si 

zajít nejen na pivo a něco na zub k tomu.  

Nyní už bývalý nájemce nabídl pouze zachování ve stávajícím režimu, tedy bez 

jídel. Navíc avizoval, že po novém roce možná stejně zavře. Což mi přijde škoda, 

protože za ten rok a čtvrt na úřadě tu neustále vidím v poledne lomcovat lidi 

klikou, stejně jako slýchám od místních, že je potenciál toho místa nevyužitý. 

Téměř každý den probíhá na sále nějaká akce a lidé se nemají kde jinde scházet. 

Pochopitelně mě mrzí, že po 23 letech končí místní podnikatel a nahradí ho 

„cizí“, ale holt musíme pracovat s tím, co je. Mohl se přihlásit kdokoli místní, rád 

bych to uvítal. Ve finále, stejně jako vždy, ukáže až čas, zda jsme se rozhodli 

správně. Rozhodně ale nelituji toho to aspoň zkusit.  

Chceme také využít čas, kdy bude hospoda zavřená k malým úpravám. Zejména 

interiér a soc. zařízení pamatují ještě bývalé kino. Je to tedy vhodná příležitost 

dát tyto prostory ve spolupráci s novými hospodskými „do kupy“. Cílem je, aby 

byla hospoda otevřena nejpozději na jaře. 

ZAPOJILI JSME SE DO PROJEKTU CLEANAIR D8 

Jako obec jsme se zapojili do projektu CleanAir D8 ohledně měření kvality 

ovzduší ve Středočeském a Ústeckém kraji. V loňském roce jsme podali žádost    
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o dotaci na měřící stanice. Tu jsme nakonec získali, a tak byly koncem roku 

nainstalovány tři stanice – na školku, obecní úřad a fotbalové hřiště.  

Monitorovat budou kvalitu ovzduší s důrazem na nadměrnou dopravu, lokální 

topeniště a další zdroje znečištění v okolí dálnice D8 a v souběhu s ní 

projektovanou vysokorychlostní trať (VRT) Praha – Drážďany. Zejména 

v těchto měsících totiž dochází k největší koncentraci škodlivin ve vzduchu. 

Získaná data vyhodnocuje Vysoká škola Báňská – Technická univerzita Ostrava 

(VŠB – TU Ostrava) a budou následně využita pro plánování opatření ke zlepšení 

kvality ovzduší.  

K mému překvapení se hned po spuštění stanic ukázalo znečištění obce             

(i dalších obcí podél D8) jako nadlimitní.  

Tento projekt nám může výrazně pomoci jako podklad pro požadovaná 

kompenzační opatření např. na projektech vysokorychlostní tratě nebo 

zkapacitnění D8. Znečištěné ovzduší ruku v ruce s navýšenými hlukovými 

limity totiž výrazně negativně ovlivňuje zdraví nás všech.  

Data můžete sledovat online na stránce: https://stredocesko.cleanaird8.cz/ 

Lukáš Jansa, starosta 

 

Ekologický 

- Spalujte v kotli pouze předepsané palivo – spalováním nekvalitního paliva 

neušetříte, naopak vám saze ucpávají kotel a komín a účinnost spalování se ještě 

zhoršuje. 

- Provozujte kotel pouze na projektovaný výkon. 

- Používejte kotel s vysokou účinností spalování – čím lépe zařízení spaluje, tím 

méně škodlivin produkuje. 

- Nechte si kotel pravidelně seřídit – je to důležité pro jeho úsporný provoz. 

- Pravidelně zajištujte údržbu komínu kominíkem. 

- Nespalujte odpad! 

Ekonomický 

- Zateplete stěny budov, střechu a podlahy, utěsněte dobře okna a dveře.  

- Informujte se o možnosti dotací na zateplování, můžete hodně ušetřit. 

- V zimě větrejte krátce a intenzivně. 
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- Odstraňte překážky v cirkulaci tepla v interiéru (např. nevhodně umístěný 

nábytek před topným tělesem, kryty topných těles). 

- Instalujte pokojové termostaty – u plynových kotlů zapínají kotel při poklesu 

teploty pod zvolenou hodnotu. 

- Instalujte na topení termoventily, které drží stanovenou teplotu. 

- Regulujte vlhkost vzduchu na tepelnou pohodu např. pomocí odpařovačů 

vody. 

1. Nebuď lhostejný k sobě ani ke svému okolí, zajímej se o to, co jde z Tvého 

komína. 

2. Suš dřevo minimálně jeden až dva roky – více se ohřeješ a bude z toho méně 

kouře. 

3. Nespaluj odpadky. 

4. Nastav regulační klapky tak, aby vzduch mohl k palivu, oheň nedus. 

5. Přikládej častěji menší dávku paliva než jednu velkou dávku za dlouhý čas 

(neplatí pro automaty a zplyňovací kotle). 

6. Pravidelně čisti kotel a komín (najdi si svého kominíka na stránkách 

společenstva kominíků ČR.). 

7. Dle svých možností používej moderní kotel či kamna. 

8. Udržuj teplotu spalin za kotlem mezi 150 až 250 °C. 

9. Nevyhazuj teplo oknem, nepřetápěj a top jen tam, kde potřebuješ. 

10. Top tak, jak chceš, aby topil Tvůj soused. 

Zpracovala B. Tobiášková, zdroj: https://cleanaird8.cz/ 

 

https://l.facebook.com/l.php?u=https%3A%2F%2Fcleanaird8.cz%2F%3Ffbclid%3DIwAR1dWize1VXC-0ApJkXZlVygLbl0tSUgWCX2ezaqT9wcfrI547X7BhyDlOI&h=AT0s5d6vBl5_X1_kqb7eMIRk3Hsx7AS7qgLZJvsrtlaFkOgX6QQd-vsVJTVN09qvrtLqziCcVTVPENNV57wcFFqlaC5YPjBPOeHyAnSvXq8V7ZYvO9BG8nlAa5qN_FlpsA&__tn__=-UK-R&c%5b0%5d=AT2xbqBYwPTHUTJ38WA3XkjJkg9HzDGF4rr2T1knKmpvSsV9JDUl0mF5D72HVMK5DOKbIDIAbCADrVzvl4dIUxWH4BeoC2PqO2lp3tc_8v7ETSM0w-rl86806d9o2pmndKmnFDUxjlRUqazrpX6R-Amt-X3LVQsEsf4YIHX_mLektWaaboGgDcW-UoAC4Gc5WzSaBKYUyuCm
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Linka autobusu 413, která jezdí na trase Nová Ves – Praha Letňany, má od 

prosince 2023 druhou zastávku v naší obci, a to Na Homolce u dálniční policie.  

Zastávka je na znamení. Jsme rádi, že ji dopravce přidal, autobus je tak nyní 

dostupnější i pro obyvatele Vepřku a Nových Ouholic. 

Bohdana Tobiášková, informační výbor 

Novela zákona o dani z nemovitých věcí (Konsolidační balíček) nově zavádí řadu 

změn, které platí již od roku 2024. Většina poplatníků nemusí v souvislosti 

s novelou zákona dělat nic, některé změny zohlední správce daně automaticky, 

ale v některých případech budete muset podat daňové přiznání. 

Ověřte si, ideálně přímo na stránkách finanční správy: 

https://www.financnisprava.cz/cs/dane/dane/dan-z-nemovitych-

veci/informace-stanoviska-a-sdeleni/2023/zkontrolujte-si-jestli-nemate-

povinnost-podat-priznani-dnv-2024, v jakých případech musíte daňové přiznání 

podat. 

Součástí balíčku je od 1. 1. 2024 změna sazby daně z nemovitých věcí – zvyšuje 

se o 80 %. Toto zvýšení bude ve výměrech, které Vám z finančního úřadu 

přijdou, zohledněno automaticky, nové přiznání podávat nemusíte. Obec místní 

koeficient pro letošní rok nemění. 

Pokud se potřebujete poradit, zkonzultovat svou situaci, přikládáme kontakt     

na Finanční úřad Kralupy: 

Bc. Michaela Drábková, vedoucí Oddělení majetkových daní  

Finanční úřad pro Středočeský kraj, Územní pracoviště v Kralupech nad Vltavou 

Přemyslova 502, Kralupy nad Vltavou, PSČ 278 01, Tel.: +420 315 728 360 

e-mail: michaela.drabkova@fs.mfcr.cz 

Bohdana Tobiášková, informační výbor   

Prosím všechny místní spolky i ostatní, kteří mají co sdělit, o postoupení podkladů      

o své činnosti do kronik pro léta 2022 a 2023 (za rok 2022 nikdo nic nedodal).  

S díky za pochopení.  

Ing. Bruno Vognič – kronikář. vognic.bruno@seznam.cz     

https://www.financnisprava.cz/cs/dane/dane/dan-z-nemovitych-veci/informace-stanoviska-a-sdeleni/2023/zkontrolujte-si-jestli-nemate-povinnost-podat-priznani-dnv-2024
https://www.financnisprava.cz/cs/dane/dane/dan-z-nemovitych-veci/informace-stanoviska-a-sdeleni/2023/zkontrolujte-si-jestli-nemate-povinnost-podat-priznani-dnv-2024
https://www.financnisprava.cz/cs/dane/dane/dan-z-nemovitych-veci/informace-stanoviska-a-sdeleni/2023/zkontrolujte-si-jestli-nemate-povinnost-podat-priznani-dnv-2024
mailto:michaela.drabkova@fs.mfcr.cz
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Rády bychom touto cestou poděkovaly 

obecnímu úřadu a mateřské škole v Nové Vsi za 

pravidelné zapůjčování prostor k provozování 

volnočasových aktivit pro děti. 

Jsme moc rády, že se podařilo najít zájmové 

aktivity pro předškolní a mladší školní děti, 

které na každou lekci přivedou v průměru 8 - 12 

dětí, někdy i více. Na tvoření se snažíme 

holčičky provázet svátky a zvyky celého roku     

a střídat různé techniky, aby byla práce pestrá. 

Občas se pokoušíme i o skupinové práce, které 

jsou k vidění na sále jako výzdoba. Velký dík 

patří i rodičům a babičkám, které nám přinášejí různé materiály na tvoření, ať už 

zbytky vln, odstřižky látek, šišky, sušené květiny nebo obyčejné ruličky od 

toaletního papíru, z nichž se toho dá hodně vytvořit. 

Tanečků se pravidelně účastní malé slečny od 4 let až po mladší školní a mimo 

jiné trénují i sestavy, které snad brzy předvedou ostatním.  

Angličtina je třetí činností, jíž se věnujeme a věříme, že předškolním dětem 

usnadní školní začátky s tímto jazykem.  

Doufáme, že se i v druhém pololetí budeme scházet v takto hojném počtu            

a pokud budete mít zájem zabavit své ratolesti zhruba od 4 let, budete vítáni. 

Jana, Radka, Štěpánka, Oldřiška a Zuzka 
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Vážení občané, 

v loňském roce jsme v naší obci spustili službu MUNIPOLIS / Mobilní Rozhlas, díky 

které vás můžeme efektivněji informovat o dění v obci přímo do vašeho telefonu. 

V současnosti Munipolis využívá cca 25 % dospělých obyvatel 

naší obce a budeme rádi, když se přidáte i vy ostatní. 

Můžete si vybrat, zda si nainstalujete aplikaci Munipolis              

a zprávy budete dostávat do ní, nebo Vám budou chodit zprávy 

e-mailem. Třetí možností jsou SMS, které tak nahradí současný 

InfoSMSkanál. 

Služba je pro všechny zdarma!  

Co vám přihlášení do MUNIPOLIS přinese? 

 Upozornění na krizové události – výpadky energií, blížící se 

vichřice, dopravní uzavírky, varování před podomními prodejci apod. 

 Novinky a důležitá upozornění z úřadu – poplatky, obecní zpravodaj. 

 Pozvánky na kulturní a sportovní akce. 

 Možnost vyjádřit svůj názor v online anketách. 

 Mobilní aplikaci samosprávy s užitečnými funkcemi. 

V registračním procesu si můžete sami nastavit, jaké typy informací vás zajímají (např. 

kultura, doprava, majitelé zvířat). Doporučujeme vyplnit vaše telefonní číslo a část 

obce, abychom vás mohli rychle varovat v případě nečekaných událostí (např. havárie 

vody, přívalové deště apod.). Vaše osobní údaje budou v bezpečí a v souladu s GDPR. 

JAK SE ZAREGISTROVAT? Máme 3 způsoby: 

- Přihlaste se k odběru přes webovou stránku 

https://nova-ves-okr-melnik.munipolis.cz/registrace. 

- Stáhněte si do telefonu mobilní aplikaci MUNIPOLIS / Mobilní Rozhlas přímo na App 

Store nebo Google Play. 

- Registrovat se můžete také osobně přímo na našem úřadu – viz přiložený registrační 

formulář. 

Potřebujete pomoct s registrací? Zavolejte na tel. číslo 606 735 895 (B. Tobiášková),  

ráda Vám pomůžu. 

Pozor: k 31. 1. 2024 se přestávají posílat zprávy InfoKanálem, který v současnosti 

používáme a který bude nahrazen právě Munipolisem. 

B. Tobiášková, informační výbor

http://onelink.to/zg4u5k
https://nova-ves-okr-melnik.munipolis.cz/registrace
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Zimní období je pro fotbalisty obdobím regenerace a přípravy na druhou část 

sezóny. Podzimní část sezóny jsme zakončili na průběžném 8. místě, což není 

příliš lichotivé, ale do jarní části jsme odhodlaní vstoupit s velkou vervou             

a posunout se tabulkou na vyšší příčky. Herně to není až tak špatné, ale 

neproměňujeme šance a nedáváme góly. Bez toho se vyhrávat nedá. Na našem 

kontě jsou po podzimu 4 výhry, 1 remíza a 5 proher. Skóre pasivní 31:32.          

To dáme! 

Rok jsme zakončili tradičním silvestrovským fotbálkem s krátkým posezením 

v klubovně, kde jsme se společně rozloučili s rokem 2023 a rok 2024 jsme 

zahájili horským soustředěním v Podještědském sportovním areálu v Českém 

Dubu (pod Ještědem), jehož tváří je známý bývalý prvoligový fotbalista                  

a fotbalový expert Luděk Zelenka. V areálu jsme strávili 4 dny, kdy jsme 

absolvovali dvoufázové tréninkové jednotky, večer jsme se věnovali regeneraci 

v sauně a posilovně. A vše jsme nakonec museli samozřejmě na závěr dne 

pořádně zhodnotit… Soustředění se účastnili jak hráči A-týmu, tak staré gardy. 

Bylo o nás dobře postaráno, co se týče ubytování i stravování. 

V únoru 10. 2. 2024 se zúčastníme novoveského masopustu, na který bychom 

chtěli naše fanoušky pozvat. Jak do průvodu, tak na večerní zábavu. 

Do začátku jarní části máme v plánu trénovat na umělé trávě v sousední Sazené, 

a pokud se nám podaří sehnat nějaké místo v hale, přesunuli bychom část 

přípravy tam. Sezónu zahájíme 30. března 2024 domácím zápasem s TJ Sokol 

Uhy. Detailní rozpis zápasů jarní části sezóny vám poskytneme v příštím vydání 

zpravodaje. 

Těšíme se na viděnou v masopustním průvodu i na zábavě a v březnu na hřišti. 

 

Petr Barnat, sekretář klubu 
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Členskou schůzku konanou na obecním úřadu jsme měli i tentokrát pestrou. 

Na úvod jsme přijali nového člena Spolku. Následně nám pan Barnat poskytl 

informace a nabídl pomoc k využití dotací vyhlášených za účelem šetření 

energiemi.  

Při debatě o akcích s naší 

účastí jsme neopomněli 

vystoupení mužského sboru 

„Bratříčci“, vánoční setkání 

v kostele, setkání ve Starých 

Ouholicích i na novoročním 

běhu.  

3. ledna jsme měli první 

letošní výlet vlakem – 

navštívili jsme zajímavou 

„Jubilejní výstavu betlémů 

v Klementinu“. Shodou okolností jsme se tímto nacházeli kousek od místa 

předvánoční tragédie. Položením svíčky u Filosofické fakulty Univerzity Karlovy 

jsme uctili památku obětí této hrůzné 

události. Následujícího času do odjezdu 

vlaku jsme využili k návštěvě galerie 

Kooperativy. Probíhala zde zdarma výstava 

„Mařákovci“, tj. 124 krajinářských 

obrazů od 32 autorů ze sbírky Kooperativy 

doplněné o význačná díla zapůjčená od 

různých galerií a soukromých sběratelů.   

Při plánování dalších našich aktivit jsme 

se dohodli na poznávacím výletu za 

kulturou – tentokrát hned 18. ledna na 

výstavu obrazů Petra Brandla. 

 Projednali jsme a rozdělili si úkoly 

k přípravě výroční členské schůze. 

S jubilanty jsme oslavili jejich výročí. Zbyl 

čas i na obvyklou chvilku věnovanou cvikům 
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pro pohodu. Pro část přítomných se jevil čas schůzky krátký a setrvali v družné 

besedě ještě dlouho po skončení.     

Předseda Spolku Ing. Bruno Vognič  

V neděli 17. prosince, v předvánočním čase na 3. adventní neděli, nás v kostele 

Narození Panny Marie na Vepřku navštívil mužský pěvecký sbor z moravského 

Slovácka Bratříčci s repertoárem adventních a vánočních písní. 

Vyslechli jsme přibližně dvě desítky písní, které jsem osobně (až na pár výjimek) 

slyšela úplně prvně.  

 

Sbor působil již od pohledu velmi milým a sympatickým dojmem, ale jak 

zazpívali, to bylo pohlazení na duši. Nejen díky repertoáru, který se krásně hodil 

do této předvánoční doby. Jejich hlasy, to nelze popsat, to se musí prostě zažít. 

Tak sametové, krásně příjemné pro ucho posluchače, umocněné místem 

kostela. Kdo nebyl, opravdu zaváhal. 

V závěru pan starosta Lukáš Jansa sboru poděkoval jménem obce za jejich 

krásné vystoupení. Všem pak popřál krásné svátky a úspěšný vstup do 

nadcházejícího roku. 

Moc bych tímto chtěla pochválit pana Bruna Vogniče za to, že nám díky svému 

úsilí zajistil takový krásný kulturní zážitek v předvánočním čase. 

M. Jelínková 
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Prvního července nastoupil do kralupské farnosti nový farář. Požádali jsme ho, 

aby se nám malinko představil. (B. Vognič) 

Jmenuji se Martin Sklenář. Pocházím z centra Prahy, z Vinohrad, kde jsem prožil 

celé své dětství a dospívání. Jsem sedmé dítě z osmi, takže jsem byl stále 

obklopen sourozenci, se kterými jsem mohl trávit volný čas. U nás doma, 

v druhém patře činžovního domu, jsme tak prováděli různé aktivity – hráli hokej, 

házenou, dokonce i kurt na tenis jsme dokázali s mladším bratrem doma 

vytvořit. Lepší to ale pochopitelně bylo o prázdninách, zvláště těch letních, kdy 

jsme jezdili k nám na chalupu, do Nového Města nad Metují.  

Na základní školu jsem chodil na Vinohradech, od osmé třídy jsem pak 

navštěvoval všeobecné gymnázium v Praze – Čakovicích (do školy jsem to měl 

cca 50 minut). Zde jsem také v roce 2003 zdárně odmaturoval. V čase dospívání 

jsem ale také chodil deset let do výběrového dětského sboru Rolnička Praha. 

S tímto sborem jsem se podíval do různých koutů nejen naší země, ale také 

světa. Dostal jsem se tak v roce 1997 do USA, byli jsme také ve Skandinávii, 

nebo pobaltských zemích. 

Pocházím z věřící rodiny, maminka, 

původně opravářka televizí, brzy po mém 

narození začala pracovat jako pastorační 

asistentka na faře. Tatínek byl 

varhaníkem, který hrál v některých 

kostelích v Praze.      A tak jsme přirozeně 

vyrůstali v prostředí víry, kostela a fary. 

Od dětství jsem si tedy, vedle policisty, 

strojvedoucího metra, sportovce, 

popeláře…, hrál také na pana faráře.       

A od dětství jsem také řešil otázku, zde 

nebýt knězem. 

K důležitému rozhodnutí jsem ale dospěl 

až v maturitním ročníku. Hned po 

maturitě jsem tedy nastoupil do Teologického konviktu v Olomouci. Po roce 

jsem začal studovat na KTF UK v Praze a po třech letech jsem přestoupil na 

Lateránskou univerzitu v Římě, kde jsem v létě 2010 studia zdárně dokončil.      
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Po návratu jsem byl vysvěcen na jáhna a ustanoven ke službě ve farnosti Kolín. 

Po roce jsem byl vysvěcen na kněze a ustanoven, jako farní vikář (lidově kaplan) 

do farnosti Vlašim. Zde jsem pobyl dva roky, abych se znovu vrátil, jako farní 

vikář do Kolína. Zde jsem byl dalších tři a půl roku. V lednu 2017 jsem nastoupil 

jako administrátor do farnosti Český Brod. Po úspěšném složení farářských 

zkoušek jsem pak byl od července 2019 v této farnosti farářem. 

Od 1. července 2023 jsem byl pak svými představenými přeložen, aby byl 

farářem ve farnosti Kralupy nad Vltavou. Ustanovení mám na pět let. Reálně to 

ale nic moc neznamená, protože v případě potřeby mohu být přeložen do jiné 

farnosti dřív, stejně tak jako je celkem běžné, že po vypršení doby ustanovení je 

tato doba na nějaký čas znovu prodloužena. 

Mám tedy první půlrok působení ve farnosti a seznamování se s místním 

prostředím. Jedním z mých přání je podporovat různé aktivity, které se v obcích, 

zvláště pak kolem místních kostelů, konají. Proto doufám, že se najdou různé 

příležitosti, kdy se budeme moci setkávat i v kostele na Vepřeku (koncerty, pouť, 

či jiné akce…), nebo při různých akcích ve vašich obcích.  

R.D. Martin Sklenář 
 

 



51. výšlap
Kralupy-Dolany

Jdete s námi? Nezávazně zavolejte nebo pošlete SMS na 607 094 801, 
ať vás můžeme informovat v případě změny nebo zrušení výletu.

NOVOVESKÝ TURISTICKÝ KLUB

Sraz v neděli 4. února 
v 9:45 v Kralupech před 

Spořitelnou.
 

Projdeme se kolem řeky do Dolan, přes Dolanský háj, Debrno 
a pak podél Turského potoka zpět přes Minice do města.

Vycházka bude dlouhá kolem jedenácti kilometrů. 

vyslap.czmapy.cz/s/larogalofa

START CÍL
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Vzhledem k velmi nepříznivé předpovědi počasí a tragickým okolnostem (střelbě na 

pražské filosofické fakultě ve čtvrtek 21. prosince) jsme se rozhodli pro komornější 

podobu každoročního setkání na Štědrý den, a to v kostele na Vepřku.  

Ve 14 hod. se otevřely dveře kostela pro všechny, kteří si přišli pro Betlémské světlo, 

kteří se chtěli potkat se sousedy a přáteli či si poslechnout tóny Vánoční mše.  

  
Vánočně vyzdobený kostel se zcela zaplnil lidmi, což udělalo radost i našemu novému 

faráři M. Sklenářovi. Měl pro nás vlídná slova, modlitbu, společně jsme si zazpívali 

koledy.  

 
B. Tobiášková, kulturní výbor  
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V loňském roce se v Miřejovicích začala rodit nová tradice: Předvánoční 

ochutnávka bramborových salátů. V sobotu 23. 12. jsme se sešli v Miřejovicích 

na hřišti, kam každý přinesl svůj „vzorek“. Byl mezi nimi i salát kupovaný. Všichni 

ochutnávali a ochutnávali, den před Štědrým dnem jsou totiž všichni ještě 

„salátuchtiví“. Každý si našel svůj oblíbený vzorek,  všem také přišli k chuti 

donesené řízky. Závěr setkání byl takový, že všechny domácí saláty jsou lepší než 

ten kupovaný. Byl to fajn večer.  

Jirka Karas 

 

Letošní 1. leden patřil již podesáté Novoročnímu běhu. Počasí se letos opravdu 

vydařilo, bylo to příjemné odpoledne, kdy se po silvestrovském přejídání řádně 

protáhnete, setkáte se se sousedy a známými. Trasa je od prvního ročníku stále 

stejná - vede kolem pěti vánočních stromečků v pěti částech naší obce                    

a symbolicky tak všechny části propojuje. 

Letos se běhu zúčastnilo kolem pětadvaceti běžců, cyklistů nebo chodců. Na ty, 

kteří se dostali až do cíle, čekalo drobné občerstvení v podobě čaje, svařáčku 

nebo horké medoviny. A našlo se i něco k zakousnutí.  

Za MK Miřejovice Dana Burianová 

V pondělí 15. ledna okolo 19:00 hod. došlo v Nových Ouholicích k nehodě, která 

je noční můrou každého koňáka: jeden ze dvou převážených koní se propadnul 

podlahou vleku, kdy obě přední končetiny koně zůstali zaklíněné pod naprosto 

shnilou podlahou vleku! 
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Bulharský řidič, který koně koupil v Německu a převážel je tímto vlekem              

v havarijním stavu do Bulharska, si toho, že kůň brousí kopyty o vozovku, všiml 

až po několika stech metrech a nouzově zastavil u autobazaru v Nových 

Ouholicích. Nás o tomto informovali lidé z okolí a tak jsme se vypravili na místo 

na pomoc. To jsme ovšem netušili, že situace je tak závažná: jeden ležící 

zaklíněný tažný kůň a druhý kůň sice stojící, ale v šoku.  

Na místo jsme přivolali hasiče a PČR k usměrnění dopravy a paní MVDr. Lucii 

Ottovou kvůli pomoci oběma koním. Stojícího koně jsme pěšky odvedli k nám do 

stáje, což byla velmi náročná záležitost, jelikož jsou oba koně polodivocí mladí 

chladnokrevníci z Německa z pastvy. 

Zaklíněného koně se podařilo po dvou hodinách vyprostit z vleku a převézt          

k nám do stáje, kde se za asistence hasičů s jeřábem podařilo koně postavit na 

nohy a odvést do boxu. 

Tak, jak situace vypadala 

hrůzostrašně, vše nakonec dobře 

dopadlo, oba koně vyvázli jen               

s oděrkami a ubroušenými kopyty!     

U nás ve stáji se dají dohromady        

a po týdnu budou už s profesionálním 

přepravcem pokračovat dále do 

Bulharska. 

Obrovské poděkování patří všem, kdo 

se na celé akci podíleli, předně paní 

doktorce Ottové za obrovskou 

obětavost a profesionalitu, všem 

hasičům a policistům na místě              

i následně u nás ve stáji, našemu 

panu kováři Jožanovi Houdkovi za 

pomoc na místě, a v neposlední řadě Jardovi Knotkovi a Patrikovi Wagnerovi     

za nasazení a cennou pomoc! 

Věřte nebo ne, tohle nikdo nechce zažít, ale když už ta situace nastane, je skvělé 

mít kolem sebe tým profesionálů, kteří si umí poradit!!! 

Tým JSHF děkuje všem zúčastněným! 

Monika Krejzová 
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MASOPUST 
Rok utekl jako voda a je tu opět Masopust – nejrozpustilejší den v roce! Letos ho 

společně oslavíme v sobotu 10. února.  

Sejdeme se ve 14 hodin na návsi, kde nás čekají taškařice se starostenskou 

gardou, medvědem. Halasným průvodem projdeme Novou Vsí, určitě ani letos 

nevynecháme vybírání mýtného od řidičů. Cílem průvodu bude sál obecního 

úřadu. Tam si přijdou na své děti při karnevalovém programu na téma Z pohádky 

do pohádky. Tím i napovídáme, v jakém duchu se bude letošní Masopust 

odehrávat: pohádkové kostýmy vítány! Pokud nemáte kostým a rádi byste, 

nabízíme improvizovanou půjčovnu kostýmů, která se bude konat před 

Masopustem - ve středu 7. února od 16:30 do 17:30 v sále OÚ – zastavte se! 

Nebudeme ochuzeni ani o občerstvení – i když je hospoda zavřená a bude tam 

probíhat rekonstrukce před březnovým otevřením, zajistí Bistro pod Řípem (nový 

nájemce) nejen zabijačkové dobroty: jitrnice, tlačenku, zabijačkový guláš, ale také 

klobásy, párek v rohlíku, hranolky… Pití alko i nealko. 

Večer Vás zveme na Masopustní zábavu, tentokrát s DJ Josephem, který nám 

zahraje oblíbené hity, nejraději pouští i na přání a slíbil, že bude hrát, dokud se 

bude tancovat .  

Nebude chybět tombola – a pokud do ní máte seriózní i neseriózní dary, přineste 

nám je, prosím, na úřad. Děkujeme! 

Těšíme se na viděnou! Za kulturní výbor Bohdana Tobiášková 
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SATRANŮV MLÝN – 10 let obnovy a cesty 
od naivního nadšení k postupnému vystřízlivění 

Díl XlI. - Rok 2020 aneb Mlýnice je zkolaudovaná, takže teď už zvládneme všechno 

Rok 2020 byl velmi specifický. V březnu nastala v důsledku pandemie COVID-19 

řada restriktivních opatření, která nám velmi výrazně komplikovala práce na 

mlýnici. Na čas jsme dokonce museli umožnit některým stavebním dělníkům 

bydlet s námi v areálu, aby mohly práce pokračovat. Byli jsme limitováni 

dotačními smlouvami, z nichž vyplývalo, že do konce roku musí být veškeré 

práce na rekonstrukci barokní mlýnice dokončeny, budova zkolaudována              

a dotace vyúčtovány.  

Postupně byla zrepasována všechna 

zbývající kovová okna, do budovy 

turbínového přístavku byly vyrobeny 

repliky těchto oken. Truhlář vyrobil 

dřevěná okna a dveře, a současně ze 

starých desek a trámků schodiště do 

nejvyššího podlaží mlýnice. 

Ve všech podlažích hlavní budovy byly vyměněny staré dožilé dřevěné podlahy 

 
za nové, ale ze starých prken, která byla dovezena z bourané sýpky. Byla to 

velmi náročná práce, protože na podlaze je položená velká část technologie, 

kterou bylo nutné částečně demontovat a poté vrátit zpět na místo. Výsledkem 

je podlaha, o které si všichni myslí, že je původní. Elektrikáři vedli nové kabely 
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po povrchu v trubkách, vypínače i osvětlení jsou staré, zakoupené po bazarech  

a repasované. 

Na budovu mlýnice byly po opravě vráceny pískovcové jehlany, tzv. čučky a na 

štítovou stěnu byl opět umístěn původní nápis „VÁLCOVÝ MLÝN VOJTĚCHA 

SATRANA“. 

  

Po dokončení vnějších fasád byla velkým tématem nová barevnost budovy. Před 

zahájením renovace jsme pečlivě sbíraly vzorky původní barevnosti. Tato 

dvoudenní akce se konala ve složení já, naše „památkářka“ Mgr. Hanzlíková         

a památkářka z Kralup. Celé 2 dny jsme stály na lešení a chirurgickým skalpelem 

seškrabávaly vrstvy nátěru budovy (a že jich bylo!!!!) a vše postupně 

zaznamenávaly do formulářů. Tuto činnost jsme prováděly na všech místech 

budovy, kde byla fasáda alespoň částečně zachována. Myslím, že se přítomní 

řemeslníci královsky bavili. Výsledkem našeho snažení byla kromě nachlazení 

  

ještě hromada popsaných papírů, u nichž mi nebylo úplně jasné, na základě 

čeho tedy nakonec vybereme onu cílovou barvu. V průběhu století se na budově 

vystřídala celá paleta odstínů – od bílé, přes zelenou, různé odstíny béžové, 

šedé, v jednom období měla úplně stejnou barevnost, jako obytný dům – tedy 

okrovou a hnědou. Konec roku se blížil a my jsme stále netušili, jak bude mlýnice 
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vypadat. Hlavní památkářka byla dlouhodobě nemocná, bez ní jsme nesměli 

rozhodnout. Na stavbě jsme používali poctivě hašené vápno (pěkně postaru), 

které nám dodává jiný památkář, pan Trunečka. Popisovala jsem mu, v jak 

zoufalé situaci jsme a že vůbec nevím, co mám dělat, protože nás ukrutně tlačí 

čas. Pan Trunečka se mě zeptal, která barva z těch, co jsme na mlýnici našli, se 

mi nejvíc líbila. No a já jsem mu řekla, že ta holubičí šedá. Pan Trunečka vytáhnul 

ze své dodávky velikou plechovku plnou sazí (zajímalo by mě, co všechno by 

v tom voze dokázal najít), tu vysypal do velké kádě se svým vápnem, zamíchal, 

pak chvíli doléval vápno a dosypával saze, no a nakonec byla barva na světě. 

Vůbec by mě nenapadlo, že to jde i takto jednoduše! Když naše paní památkářka 

po nemoci přijela na kontrolní den, byla dost šokovaná. Ale mně bylo jasné, že 

proti nápadu svého kolegy nic namítat nebude. Až po letech se mi přiznala, že si 

nejvíc přála, aby byla mlýnice bílá. Jsem ráda, že na její nápad nedošlo. V jedné 

fázi mlýnice bílá byla (to když jsme ji celou „podlíčili“ čistým vápnem), a mám 

pocit, že se to k obytnému domu moc nehodilo. 

Velkou proměnou prošel i interiér turbínového přístavku. Z ničeho vznikl velmi 

hezký, moderní prostor, v němž jsme ale zachovali všechny původní staré 

zajímavé detaily. 

  

Všechny práce jsme nakonec stihli jen tak tak. Stavební firma najala brigádníky, 

aby se práce včas dokončily. Žádost o kolaudaci jsme podávali 23. 11. 2020. Den 

před Štědrým dnem (ve středu 23. 12. 2020) dorazily 3 dámy ze stavebního 

odboru na kolaudaci. Kolaudace rozhodně neprobíhala hladce, protože projekty 

a skutečnost se někdy dost lišily, především u tesařských konstrukcí. První 

schválený projekt byl již takřka 10 let starý, a než se nám ho podařilo dokončit, 

řada konstrukcí byla ve výrazně horším stavu, než původní projekt předpokládal. 

Tedy rozsah prací byl výrazně větší, než bylo schváleno. Na vše jsme sice měli 

stanoviska památkářů a souhlas projektanta, který se účastnil pravidelných 
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kontrolních dnů, ale i tak to zpočátku vypadalo velmi špatně. Nakonec, asi po     

3 hodinách porovnávání plánů se skutečností se stal zázrak. Zřejmě vánoční. 

Zvítězil zdravý rozum! Dámy se dohodly, že budovu zkolaudují, a ještě ten den 

nám sepsaly Kolaudační souhlas, který večer vedoucí stavebního odboru 

podepsal. A já jsem si ho šťastná odnesla domů. Všem, kteří nám pomohli s tím, 

že jsme akci nakonec zvládli, patří můj obrovský dík! 

Na rok 2020 já osobně nikdy 

nezapomenu. Byl složitý pro 

nás pro všechny. Všichni jsme 

zažívali situace, o nichž jsme si 

mysleli, že nikdy nemohou 

nastat. Řada z nás přišla o své 

blízké. Řada z nás se ke       

svým běžným starostem           

a povinnostem ještě musela 

starat o děti, které nemohly 

chodit do škol. Nám k tomu ještě přibyly starosti s dokončením mlýnice. Chyběli 

pracovníci, stavební materiál, nic nefungovalo tak, jak jsme byli do té doby 

zvyklí. Sáhla jsem si opravdu na dno svých fyzických i psychických sil. Když jsem 

večer před Vánocemi v ruce držela platný kolaudační souhlas, sedla jsem si 

v mlýnici na schody a několik minut jsem brečela – štěstím, zoufalstvím, 

úlevou… Uvědomila jsem si, že člověk, když o něco opravdu stojí, dokáže takřka 

nemožné. Věděla jsem, že teď už tu rekonstrukci areálu prostě zvládneme, že už 

nás nic nezastaví, protože to nejhorší máme za sebou. 

Pavlína Linzerová 

VEPŘECKÁ STAVENÍ 

V roce 2007 mi pan Uher z Nové Vsi zapůjčil sešit velikosti A4, do kterého             

v 70. letech minulého století ručně opsal z kroniky, kterou prý sepsal některý       

z pánů učitelů Liehmannů (buď Václav nebo jeho syn Vilém), zřejmě většinu 

textu a pak ji ještě sám doplnil dalšími údaji. 

Jeho kronika přináší také "Seznam majitelů domků a usedlostí ve Vepřku, dle 

roztroušených zápisů v pozemkové knize" (bohužel je tento seznam bez 

kronikářovy datace). Obsahuje možno říci rodokmen vepřeckých stavení. 

Pojďme do jejich historie nahlédnout: 
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Číslo 1: dostala pastouška.  

Číslo 2: 1785 Matěj Černý (Josefin. katastr), 1801 Jos. Černý, 1803 Fr. Andrle       

a Ludmila, 1807 Fr. a Anna Titěra, 1808 Fr. Toužil a Marie (Kateřina), 1829 Jos.    

a Kat. Kocourkovi, 1837 Jos. Toužil, 1845 Jos. Špejl, 1858 Jos. a Filipina 

Nápravníkovi.  

Číslo 3: 1785 Marek Václav, 1800 Toms Martin, 1816 Toms Josef, 1839 Rechcigl 

Jan a Ludm., 1839 Moláček Václ. a Ant.  

Číslo 4: 1785 Vršínský Jiří, Jiří Kolátor, 1798 Jos. Pokora, 1805 Černá Kateř., 1810 

Karas Jan a Kateř. (roz. Černá), 1818 Pokora Jiří a Marie, od Kat. Karasové po 

vyhoření, 1843 Mykina Fr. a Anna, 1869 Husák Fr. a Anna, 1872 Florián Jos.          

a Karol. 

Číslo 5: 1785 Procházka Vojt. a Kateř., 1800 Šrotýř Jos. a Ludmila, 1825 Kotva 

Jos. a Mariana, 1874 Toužil Jos. 

Číslo 6: Grunt Královský - dřívější majitel Král měl za manželku Dorotu, dceru 

Jana Jiřího Vepřeckého z Dušnik, 1730 Marek Jan, 1762 Marek Martin, 1779 

Plicka Josef, 1835 Plicka Jan a Anna, 1835 Plicka Fr. (po zemřelém Janu), 1855 

Boček Jan a Anna. (Doplněno z jiné části kroniky: V pozemkové knize v archivu 

českém v Praze se ještě r. 1730 nazývá č. 6 ve Vepřku "grunt Královský". V roce 

1701 jest v matrice narozených jmenován - jako otec nar. dítěte - Jan Pojedl, 

krčmář ve Vepřku.)  

Číslo 7: Chalupa s kusem pole a zahrádkou po Jiřím Sypeckém, 1730 Stanislav 

Matěj, 1760 Stanislav Martin z Veltrus ustanoven za hospodáře, dokud by jeho 

bratranec Jan nedorostl, ježto rodiče oba jeho zemřeli a zbyli jen 2 siroty, 1779 

Stanislav Jan a Ludmila, v r. 1807 je podepsán co rychtář, 1816 Stanislav Jos.        

a Alžběta, roz. Floriánová, 1850 Dvořák Ant.  

Číslo 8: "Krčma". Dřívější majitel jmenoval se Pojedl. Za manželku měl Annu, 

také dceru Jana Jiříka Vepřeckého (čili Dvořáka) z Dušnik, 1730 Šícha Matěj          

a Ludmila, 1754 Sypecký Jiří a Ludmila, vdova po Šíchovi, Jiří Plicka, 1796 Jiří 

Materna, 1805 Josef Horn a Josefa, 1868 Vojtěch a Marie Satranovi.  

Číslo 9: 1785 Jiří Sypecký, 1808 Martin Toms, 1816 Josef Toms, 1859 Karel Duda.  

Číslo 10: Grunt Dvořákovský, 1703 a snad ještě dříve Jiří Sypecký. Po něm měl 

nastoupit jeho syn Martin, ale ten již nebyl živ. Byl tu sice nějaký nápadník po 

nebožtíku Martinovi, ale ten to přenechal jinému, který se také jmenoval Jiří 

Sypecký. Byl zde od r. 1730. Proto u něho je připsáno: "od staršího nápadníka po 

nebožtíku Martinovi Dvořákovi." Pak následovali: 1762 Jiří Sypecký, syn 
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předešlého, 1794 Václav Sypecký a Rozárie, 1823 Jos. Chvoj a Anna. Statek ten 

se již nazývá "grunt kontribucenský". Musel platiti z něho veliké daně ap., 1832 

Horn Jos. a Josefa, 1831? Václav Mrkvička a Kateř. (koupeno od Horna), 1859 

Frant. Pokorný. (Doplněno z jiné části kroniky: Dům č. 10 patříval ke tvrzi. Pod 

ním jsou hluboké a rozsáhlé sklepy, ve kterých svíčka nehořela a proto byl 

přístup k nim zasypán. Také na dvoře prý se kdysi probořili koně do sklepů.       

Do   r. 1910 byl na jednom sloupu u vrat nahoře pivovarský znak s konvicí. 

Patrně byl tento dům pivovarem. Jinde kronikář uvádí, že ještě v roce 1920 byla 

nad vraty u tohoto statku - jako ozdoba - z malty nebo snad z kamene vytvořená 

holba piva.)  

Číslo 11: Snad kovárna, která stávala v rohu mezi čís. 10 a 12. V Josefinském kat. 

již není zapsáno.  

Číslo 12: Grunt Heroltovský. 1730 Jan Cibulka měl tento statek již od r. 1720, ale 

bez zápisu, 1747 Josef Cibulka, 1791 Václav Cibulka, 1815 Josef Tvrdek a Marie 

roz. Cibulková, 1817 Ant. Hainc, 1859 Frant. Hainc a Anna, 1865 Faix Jos.             

a Barbora.  

Číslo 13: Pavel Isop a Ludmila (Josefinský katastr), 1825 Jan Isop, 1863 Marek 

Toužil (1/2 domku), Jan Král, 1816 Davídková Ros. od Jana Krále, 1856 1/2 Jan 

Valin a Alžběta, 1853 1/2 Marek Tausig.  

Číslo 14: Farní dům - Josefinský katastr. (Doplněno z jiné části kroniky: V soupise 

památek historických a uměleckých od Ferdinanda Velce z roku 1904 se uvádí, 

že faru obnovil probošt dómu pražského Jiří Chřepický z Modliškovic a budovu 

vystavěl r. 1737 hrabě Rudolf Chotek. - Ve Vepřku je místo, kde se říkalo "na 

staré faře". Tam asi bývala fara před třicetiletou válku. V době Václava IV. zde 

byl plebán, který se jmenoval Jiří. Za třicetileté války tato fara zanikla. Teprve       

r. 1737 byl zde ustanoven nový farář a v letech 1737 a 1738 postavena byla fara 

nynější. Po dobu stavby bydlil nový farář Frant. Kirchbaum ve vepřeckém mlýně. 

Neměl zde však velké štěstí. V Kronice St. Ouholic se vypravuje toto: "V r. 1742, 

dne 12. února, kdy byla Praha obležena nepřáteli Marie Terezie, část 

nepřátelských vojsk opanovala také mělnicko a litoměřicko a i ostrov veltruský, 

ale přes vodu se neodvážili, protože v naší krajině na levém břehu Vltavy byli 

císařští husaři. Tehdy vepřecký farář (t.j. Kirchbaum) poskytl císařským husarům 

potravu, což bylo proti zákazu. Jeden soused z Mlčechvost to na něho vyzradil     

a on byl v následujícím roce pokutován ztrátou svého statku.") 
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Číslo 15: 1785 Kamenička Tomáš (Josefinský katastr), 1807 Valenta Jan, 1827, 

Patcelt Václav a M.  

Číslo 16: Zádušní stavení neb škola (Josefinský katastr). Školu dal vystavět Jan 

Rudolf Chotek (hrabě) r. 1823. Tehdy měla jen 2 třídy. Byla to již třetí škola 

vepřecká. O první škole se ani neví, kde stála. Druhá stávala asi o 5 m blíže           

k cestě, než nynější. (Doplněno z jiné části: Ve Vepřku byl učitel již v r. 1681 

(Matěj Beránek) a snad již i dříve, ale kde tehdy škola byla, o tom není nic 

známo. Škola tu však asi přece byla, protože se v zádušních účtech uvádějí 

výlohy na opravu školy již v letech 1737 - 1743. Vepřecký učitel musil také 

pravděpodobně učiti i děti z Veltrus a ze Zlosýna. Snad tam docházel. Druhá 

vepřecká škola byla postavena 1744-45. Stála asi tam, kde je prostřední část 

nynější školy (byt řid. učit.), ale blíže k cestě. Byla jen přízemní a pokryta byla 

slamou. Brzy ale zchátrala. Proto r. 1822 byla rozbořena a byla potom postavena 

prostřední část nynější školy, třetí již školy vepřecké. V přízemí byl byt pro 

učitele a v prvním patře dvě třídy.  

Učilo se jen v jedné třídě až do             

r. 1846. Protože bylo již dětí mnoho, 

byla příčka mezi oběma třídami 

rozbořena, takže z obou místností 

byla jedna veliká třída. Vyučování      

ve dvou třídách bylo zavedeno teprve 

r. 1846. Tuto (třetí) školu dal postaviti 

veltruský hrabě Jan Rudolf Chotek, který byl milovníkem krásných staveb. Škola 

ta měla tehdy okna gotická a na venkovských stěnách měla mnoho ozdob.        

Na severní straně byl nahoře štít a u něho pavlač (dřevěná). Byla prý to 

nejkrásnější škola v našem kraji. Leč okrasy brzy působením povětrnosti sešly      

a proto byly strhány. R. 1864 se štíty u školy také ubouraly, jen štít na severní 

straně k Vepřku byl zbourán až v r. 1891. Druhá část školy na stranu k Vepřku 

přistavena byla až r. 1891; třetí část do hřbitova, kde se již od cholery r. 1866 

nepochovávalo, byla přistavena r. 1930.) 

Číslo 17: Panské stavení neb chalůpka (Josefinský katastr), 1803 Kolařík Jos.         

a Čadová Magd., 1808 Řehák Václav (od Čadové M.), 1828 Řehák Jos. Při stavbě 

dráhy r. 1850 rozbořeno.  

Číslo 18: 1720 chalupa na kopci bez polí (proti škole), 1720 Jiří Brod, Jan Válek 

(Josefinský katastr), 1792 Václav Mládek, 1812 Jos. Vysokomlejnský, 1814 Jiří 
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Knichtl a Marie. V zápise z r. 1792 se Václavu Mládkovi ukládá robota: ročně        

4 dny na panské vinici a 4 dny o žních. Ježto chaloupka při vinici stojí, zapovídá 

se mu na všechny časy budoucí vychovávání drůbeže a jiného dobytku. V zápise 

r. 1812 vdova Mládková Anna, jejíž muž na vojně r. 1793 zemřel, postupuje tuto 

chaloupku svému příteli Jos. Vysokomlejnskému, ježto zemřelý dědice 

nezanechal a chaloupka je ve velmi zpustlém stavu, ona pak není v stavu 

potřebnou opravu provést. Vymiňuje si, aby ji do smrti zaopatřil potřebnými 

věcmi, v nemoci jí posloužil a po smrti jí pohřeb vypravil, což on přislíbil.  

Číslo 19 - mlýn. Již v roce 1663 jest ve velvarské matrice na fol. 159 Václav 

Sypecký, mlynář ve Vepřku (Matrika M9-10 Velvary, řím. kat. 1651-1678, 1652-

1676,1664-1675), 1762 Sypecký Václav a Ludmila, poddaný mlynář, koupil od 

vrchnosti (veltruské) tento mlýn panský s trojím složením a stoupami při 

velvarské vodě ležící a spolu k němu patřící chlévy, stodolu, sklepy, zahradu        

a 79 strychů, 3 věrtele a 3 čtvrtce polí a to na "velkým kuse", 9 strychů 3 věrtele 

- čtvrt., na příčkách, 2 strychy 1 věrtel 2 1/2 čtvr., další pak "na širokým" u silnice 

nad Novou Vsí, "na provázku", na půldruhých korcích, u vinice, za vinicí,              

za Novou Vsí, na stráni u boudy, mlynářov za Markovým sadem, nad Novou Vsí 

nad hlubokou cestou, "na Sochornici", nad sklepem, 1 kus velké louky, 1 kus 

malé "na malý". V pozemkové knize je též závěť Václava S. (r. 1773) a Ludmily    

S. (r. 1774). R. 1777 Sypecký Václav (syn). R. 1800 Horn Josef, patrně zeť 

Sypeckého Václ., neboť na kostelní kapli je deska s nápisem (německým) "Paní 

Jos. Hornová, roz. Sypecká, nar. r. 1780, zemřela 18/11. 1825". 1839 Satran Jan 

a Antonie, 1868 Satran Vojtěch a Marie.  (Doplněno z jiné části kroniky:               

U vepřeckého mlýna, kde je hospodářské stavení stávala tvrz, stavení pevné, 

dobře ohrazené. Patřívala k svobodnému statku rodu Vepřeckých z Vepřku. Tato 

tvrz, vlastně již jen její zbytky, vyhořela 22. dubna r. 1800 při požáru mlýna. -    

Ze zahrady mlýna č. 19 i od studánky, která bývala u nynější pumpy za mlýnem, 

bylo možno nahlédnouti do chodby, která prý pod zemí vedla až do Roudnice.) 

Číslo 20: Jiří Mikeš (Josefinský katastr), 1804 Šrámek Jos. a Marie Anna, 1832 

Procházka Václav a Anna, 1836 Zdrubecký Jan a Kateřina.  

Číslo 21: Stanislav Frant. (Josefinský katastr), 1801 Straka Jan, 1809 Sedláček 

Jos. a Anna, vrchnost. vinař z Jeňovsi, 1809 Sedláček Václav.  

Číslo 22: Mikšova chaloupka, Josef Plicka 1807 Štros Václav a Anna, 1827 Karas 

Jan a Ros., 1872 Sypecký Václ. a Marie.  

Číslo 23: 1800 Horn Jos.  
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Číslo 24: "domkářská chaloupka", pozemek na stavbu této chaloupky koupen     

od Václ. Cibulky č. 12, 1807 Cibulka Jan (bratr Václ. Cibulky), 1814 Cibulka Václ. 

(syn), 1825 Cibulka Frant. a Marie, 1842 Cibulková Marie.  

Číslo 25: Cibulka Václav, 1830 Plicka Frant., 1830 Šimůnek Jan a Rosár.,1835 

Patzelt Frant., Patzelt Václav, 1887 Patzelt Frant. a Anna.  

Číslo 26: "Na kopci blíž chrámu Páně" 1844 Kostečka Václav (koupil od vrchnosti, 

dříve zde zůstával Karas). Při stavbě dráhy r. 1850 byl tento domek rozbořen, 

nový byl postaven za mlýnem.  

Číslo 27: "Domek blíže chrámu Páně, ve kterém dříve Alž. Bělská zůstávala." 

1803 Hegla Jan (koupil od vrchnosti), 1828 Bouchal Jos. a Terezie, 1829 

Kocourek Frant., 1835 Fišer Václav, 1847 Stýblo Fr. Při stavbě dráhy r. 1850 byl 

tento domek rozbořen. Nový byl postaven za mlýnem. 

V dalším textu kronikář uvádí: 

Číslování domů bylo u nás 

zavedeno v roce 1769. Domy, 

které tehdy již ve vsi byly, byly 

očíslovány po pořádku, jak stály, 

čísly 1, 2 atd. Nejnižší čísla byla       

na návsi. Dle Palackého "Popisu 

Čech" bylo v roce 1843 ve Vepřku 

27 domů a 169 obyvatel,                   

v Ouholicích St. 24 domů a 164 

obyvatel, v Ouholicích N. 34 domů 

s 275 obyvateli, v Miřejovicích      

14 domů s 98 obyvateli a v Nové 

Vsi 46 domů a 297 obyvatel. 

Husníkova Kronika 1919-1939 

uvádí: Při sčítání lidu 15. 2. 1921 

bylo o Vepřku zjištěno: Plocha 

celého katastru obce činí 193 ha. 

Obec má 45 domů, 56 bytových 

stran a 205 obyvatel. Z nich je       

88 mužů a 117 žen, všichni 

národnosti československé. Dle náboženského vyznání je 179 říms.-katol.,            

8 event. českobrat., 1 českosloven. a 17 bez vyznání. Dne 2. 12. 1930 napočteno 
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52 domů obydlených, 1 dům neobydlený, 66 bytových stran a 251 obyvatelů. 

(Malé srovnání: v roce 1930 bylo ve Vepřku 251 obyvatel, 53 domů; v roce 2007 

112 obyvatel, 67 domů. V roce 2021 měl Vepřek 140 obyvatel a 71 domů. Data    

v roce 2021 jsou však důsledkem administrativního převedení některých domů    

z jiného katastrálního území, nikoliv zvýšenou stavební činností obyvatel.) 

Všechny texty z kronik jsou zde uváděny v původní podobě, tedy včetně,            

ze současného hlediska, pravopisných chyb. 

Pokud máte zájem o historii domů v Nové Vsi, nahlédněte na webu obce 

(https://www.nova-ves.cz/kronika/) do kroniky s názvem Paměti obce Nová Ves 

od Josefa Švejdy z r. 1944, která obsahuje hodně podrobný popis historie 

většiny novoveských stavení.  

Jaroslava Klímová (obrázek: Mapa stabilního katastru z r. 1840) 

- Myrha tříkrálová Nedávno uplynulé tříkrálové období mimo jiné nabízí 

otázku významu darů, které králové přinesli Ježíškovi. Odpověď jsem našel ve 

víkendových Lidových novinách redaktora Ladislava Hoskovce: „Vysvětlení 

symbolických významu těchto darů najdeme v literatuře řadu. Všechna jsou si 

dost podobná, snad nejpozoruhodnější nabízí apokryfní Závěť Adamova. 

Všechny tři dary prý vynesl Adam z ráje a ukryl je v jeskyni. Královští synové je 

pak donesli synu božímu do Betléma: „ Zlato pro svůj královský majestát, 

kadidlo pro tvou božskou přirozenost a myrthu – pro tvůj pohřeb“. „Ona totiž 

myrha ani na kříži Ježíše neopustila, byla mu 

podána s vínem jako utěšující prostředek               

a nakonec byla i součástí balzámu, jímž bylo 

pomazáno jeho mrtvé tělo“.  Co tedy myrha, 

nebo také mirra či myrra je? Je to vonná 

klejopryskyřice získávaná z několika různých 

druhů myrhovníku, které rostou na Arabském 

poloostrově a v tropické východní Africe“.    

- Fotografie: Výsledek něčího těžko 

pochopitelného, snad pobavení.       

Fotografováno 26. prosince u Starých Ouholic.   

Bruno Vognič, kronikář 
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4. února Výlet Turist. klubu KUDYKAM - Kralupy / Dolany  

7. února Půjčovna masopustních kostýmů - od 16:30 v sále OÚ 

10. února Novoveský masopust - od 14 hod. na novoveské návsi, od 15 hod. v sále  

10. února Masopustní zábava - od 20 hodin v sále OÚ 

15. února Spolek seniorů - výroční členská schůze 

28. února Zasedání zastupitelstva obce - od 17:30 hodin v sále OÚ 

22. března Vítání jara - od 15:30 v areálu mateřské školky Nová Ves 

30. března Velikonoce ve mlýně 

4. - 5. dubna Novoveský bazárek - v sále OÚ 

7. června  Noc kostelů - na Vepřku 

8. června  Rodinný den 

 




